



Nowe stawki składek na ubezpieczenie w I kwartale 2026 r.

Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Oddział Regionalny w Białymstoku informuje, iż zgodnie z uchwałą nr 14 Rady Ubezpieczenia Społecznego Rolników z dnia 2 grudnia 2025 r., **miesięczna składka na ubezpieczenie wypadkowe, chorobowe i macierzyńskie w I kwartale 2026 r.** dla rolnika, małżonka, domownika i pomocnika rolnika, którzy podlegają ubezpieczeniu przez cały miesiąc, wynosi **78,00 zł**.

W przypadku rolników, małżonków i domowników objętych tym ubezpieczeniem na wniosek wyłącznie w zakresie ograniczonym, składka wynosi 1/3 pełnej kwoty, tj. **26,00 zł miesięcznie**.

Jednocześnie informujemy, że w grudniu br. wysokość emerytury podstawowej wynosi 1691,02 zł, co oznacza, że **miesięczna składka na ubezpieczenie emerytalno-rentowe dla rolników, małżonków i domowników w I kwartale 2026 r. wynosi 169,00 zł**.

Dodatkowa miesięczna składka na ubezpieczenie emerytalno-rentowe dla rolników prowadzących gospodarstwa rolne o powierzchni powyżej 50 ha przeliczeniowych wynosi:

- **203,00 zł** (12% emerytury podstawowej) – dla gospodarstw o powierzchni do 100 ha przeliczeniowych,
- **406,00 zł** (24% emerytury podstawowej) – dla gospodarstw o powierzchni powyżej 100 ha do 150 ha przeliczeniowych,
- **609,00 zł** (36% emerytury podstawowej) – dla gospodarstw o powierzchni powyżej 150 ha do 300 ha przeliczeniowych,
- **812,00 zł** (48% emerytury podstawowej) – dla gospodarstw o powierzchni powyżej 300 ha przeliczeniowych.

Terminy opłacania składek:

- **do 2 lutego 2026 r.** – składki za rolników, małżonków i domowników za I kwartał 2026 r.,
- **do 15. dnia następnego miesiąca** – składki za pomocników rolnika za dany miesiąc.

Z wyrazami szacunku

Mariusz Żmijewski
Dyrektor oddziału

/- podpisano kwalifikowanym podpisem
elektronicznym w systemie EZD RP/